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Vragen D66 
Budget wijkinitiatieven 
 

Gesteld door fractie D66 

Heeft betrekking op Begroting 2024 / incidentele bestedingsvoorstellen 

(Web)pagina nummer 11 

Doelnummer 39 / verhogen budget wijkinitiatieven (doel 7.1.1.) 

Vraag Welk totaalbedrag is besteed aan Premie op in 2023 ? Welk totaalbedrag is besteed aan de 
Buurtbonus in 2023? Welk totaalbedrag is besteed aan Initiatiefrijk Zwolle in 2023? 

Antwoord Het jaar 2023 is nog niet ten einde. Tot op heden, tussenstand tot en met 20 oktober 2023, is 
besteed aan : 

 Premie op Actie                               €   63.719,- 
 Buurtbonus                                       € 101.734,- 
 Initiatiefrijk Zwolle                            €   50.000,-  

Portefeuillehouder Monique Schuttenbeld 

Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen 

Beantwoord door Hanneke Valkeman 

Telefoon 038-4982279 

Email whj.valkeman@zwolle.nl 

 

Invoering Hanza 
 

Gesteld door fractie D66 

Heeft betrekking op Begroting 2024 / Incidentele bestedingsvoorstellen 

(Web)pagina nummer 11 

Doelnummer 8.1.2 

Vraag Wat is de stand van zaken met betrekking tot de invoering van Hanza?  

Antwoord Op dit moment werken we intern aan een adoptiestrategie. Deze strategie moet ervoor zorgen dat 
medewerkers van de gemeente Zwolle, maar ook inwoners, partners, organisaties en 
ondernemers Hanza! omarmen als het gaat om initiatieven.   
We zetten daarbij in op:  
• Leren en ontwikkelen  
• Dienstverlening  
• Communicatie  
  
We zien dat Hanza! nu al veelvuldig wordt toegepast bij nieuwe initiatieven die gestart zijn na de 
vaststelling. Dit gaat met vallen en opstaan en de leerpunten nemen we mee in de evaluatie.   
  
 

Portefeuillehouder Monique Schuttenbeld 

Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen 

Beantwoord door Connie Eli 

Telefoon 038498 4435 

Email c.eli@zwolle.nl 

 

Svz motie ‘Meedoen, meedenken, meepraten én meebeslissen in Zwolle’  
 

Gesteld door fractie D66 

Heeft betrekking op Begroting 2024 / Incidentele bestedingsvoorstellen 

(Web)pagina nummer 11 
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Doelnummer 50 (doel 8.1.2.) 

Vraag Wat is de stand van zaken van de uitvoering  van de motie ‘Meedoen, meedenken, meepraten én 
meebeslissen in Zwolle’ (30 mei 2023)? Bijvoorbeeld de planning die voor de zomer 2023 naar de 
raad zou worden toegezonden? 

Antwoord Op dit moment wordt gewerkt aan de uitvoering van de motie. Er is een participatieverordening in 
de maak, deze wordt voor 1 juli 2024 aan de gemeenteraad aangeboden ter vaststelling. De 
participatieverordening zien we niet als doel op zich, maar moet aanvullend zijn aan Hanza! Het 
verplicht de gemeente om Hanza! toe te passen bij bijvoorbeeld nieuw beleid. Maar door volop in 
te zetten op het laten adopteren van Hanza! in de organisatie willen we voorkomen dat we de 
verordening als een pressiemiddel moeten inzetten. Hanza! moet als vanzelfsprekend worden 
toegepast.   

Portefeuillehouder Monique Schuttenbeld 

Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen 

Beantwoord door Connie Eli 

Telefoon 038498 4435 

Email c.eli@zwolle.nl 

 

Plan van aanpak wijkgericht werken 
 

Gesteld door fractie D66 

Heeft betrekking op Begroting 2024 / incidentele begrotingsvoorstellen 

(Web)pagina nummer 11 en 12  

Doelnummer 57 (doel 9.1.1) 

Vraag Is het plan van aanpak inzichtelijk voor wijkgericht werken? Zo ja, is er een mogelijkheid dat voor 
de begroting naar de gemeenteraad toe te sturen? 

Antwoord Het plan van aanpak voor de versterking van wijkgericht werken is nog in ontwikkeling en moet 
nog worden vastgesteld. Het is voor de begrotingsbehandeling nog niet gereed. 

Portefeuillehouder Monique Schuttenbeld 

Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen 

Beantwoord door Rianne Doornbos 

Telefoon +31384985122 

Email r.doornbos@zwolle.nl 

 

Uitstroom uit de bijstand  
 

Gesteld door fractie D66 

Heeft betrekking op Armoede- en schulden monitor 2023 

(Web)pagina nummer 32 (vraag 1) 
41 (vraag 2) 

Doelnummer 4.1.1 

Vraag 1. De reden voor uitstroom uit de bijstand is voor het grootste gedeelte werk. Welke interventies 
zet de gemeente in? En hoeveel procent stroomt uit naar werk op basis van interventies? En 
hoeveel procent stroomt uit de bijstand zonder hulp van de gemeente? 
 

2. Wat is de reden dat er steeds minder gebruik wordt gemaakt van de Peuterspeelzaal 
regeling? 

Antwoord 1. Er zijn legio interventies en in de meeste gevallen worden er combinaties gemaakt (tegelijkertijd 
of opvolgend) voor eenzelfde kandidaat. Het is niet mogelijk om te zeggen welke interventie 
uiteindelijk heeft geleid tot uitstroom naar werk. Vele zaken moeten samenvallen, waaronder 
natuurlijk een passende plek bij een werkgever.  
Interventies die we kunnen inzetten zijn bijv. Loonkostensubsidie, werkervaringsplaatsen, 
werkstages, jobcarving, Beschut Werk en de Startbaan. Daarnaast worden inwoners werkfit 
gemaakt of gehouden door Tiem. 
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We beschikken niet over cijfers die aantonen hoeveel procent van de uitstroom direct gerelateerd 
kan worden aan de ingezette interventies. Ook weten we niet hoeveel procent van de mensen 
zonder hulp uitstroomt uit de bijstand.  
 
 
 
2. Er is navraag gedaan bij kinderopvang en zij zien dat de totale vraag naar peuteropvang in 
Zwolle daalt, maar het aantal VE-kinderen stijgt wel. Als mogelijk reden voor een daling van de 
plekken via de peuterspeelzaal regeling wordt Covid genoemd. 
 

Portefeuillehouder Paul Guldemond/Michiel van Willigen 

Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen 

Beantwoord door Eva Molendijk /Nynke Dijkstra  

Telefoon +31384982824 

Email e.molendijk@zwolle.nl 

 

Terugloop aanvragen voor schuldhulpverlening  
 

Gesteld door fractie D66 

Heeft betrekking op Armoede- en Schuldenmonitor 

(Web)pagina nummer Vanaf 45 

Doelnummer 4.3.1 en 4.3.2 

Vraag Te lezen valt dat het aantal aanvragen voor schuldhulpverlening terugloopt.  
- Wat is de reden hiervoor? 
- Hoeveel aanvragen/aanmeldingen voor schulddienstverlening waren er in Zwolle de 

afgelopen vijf jaar? 
- Hoeveel mensen hebben er (naar schatting) problematisch schulden in Zwolle? 
- Hoeveel mensen hebben er (naar schatting) risicovolle schulden in Zwolle? 

Antwoord Na een terugloop tijdens de coronaperiode zien we sinds 2022 een lichte stijging. We zien vanaf 
2022 een stijging in het gebruik van preventief Budgetbeheer.  
Een mogelijke verklaring voor deze terugloop is het positieve effect van de 
ondersteuningsmaatregelen door de rijksoverheid en gemeente zoals energietoeslag en 
belastingverlaging. Ook kan gedacht worden aan terughoudendheid bij de schuldeisers 
(belastingdienst!) en verbetering van de beslagwetgeving (wet vereenvoudiging beslagvrije voet).  
Er waren negen crisesaanvragen in 2022 voor Schulddienstverlening (zie verder pagina 52 van de 
monitor). Het aantal aanmeldingen voor Schulddienstverlening waren er 270 in 2022 (zie verder 
pagina 48 van de monitor). 
Een schatting van het aantal mensen met een problematische schuld is arbitrair. Uitgaande van 
een landelijk cijfer ter grootte van 500.000 inwoners, zouden in Zwolle circa 4000 mensen in 
problematische schulden zitten.  
Een schatting van het aantal mensen met een risicovolle schuld is nauwelijks zinvol en sterk 
afhankelijk van definitie. Uitgaande wederom van een landelijk cijfer ter grootte van 60%, zouden 
in Zwolle 78.000 mensen risicovolle schulden hebben ( onderzoek naar de financiële gezondheid 
van Nederlandse huishoudens van Deloitte en Nibud en Universiteit Leiden). 
 

Portefeuillehouder Michiel van Willigen 

Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen 

Beantwoord door Huub Lubbers 

Telefoon 038-4983291  
 

Email HGJ.Lubbers@zwolle.nl 

 

Top 10 meest voorkomende schuldeisers  
 

Gesteld door fractie D66 

Heeft betrekking op Armoede- en schulden monitor 2023 

(Web)pagina nummer 50 

https://www2.deloitte.com/nl/nl/pages/financial-services/articles/financiele-gezondheid-nederland.html
https://www2.deloitte.com/nl/nl/pages/financial-services/articles/financiele-gezondheid-nederland.html
mailto:HGJ.Lubbers@zwolle.nl
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Doelnummer 4.3.1 en 4.3.2 

Vraag In de top 10 van meest voorkomende schuldeisers staat op nummer 2 de GBLT- gemeente- en 
waterschapsbelasting. Wat is daar oorzaak van?  

Antwoord De  GBLT staat op plaats 3 van de top 10. De reden voor de hoge notering is het hoge aantal 
openstaande bedragen bij veel inwoners. Elk huishouden binnen Zwolle krijgt in principe een 
aanslag van GBLT, als eigenaar (OZB, afval, riool) of als gebruiker (afval). Het gaat hierbij om 
meer dan 60.000 aanslagen voor Zwolle. 
 
Een klein deel van de mensen krijgt kwijtschelding wat GBLT zoveel mogelijk aan de voorkant 
probeert te regelen zodat de mensen geen aanslag krijgen. Het komt ook nog wel voor dat bij 
invorderen duidelijk wordt dat mensen kwijtschelding hadden kunnen krijgen. Zij hebben dan 
helaas niet aangevraagd. Kwijtschelding heeft voor 98% betrekking op afvalstoffenheffing.  
 
GBLT kent het sociaal incasseren en er wordt daardoor altijd gezocht naar een passende 
oplossing, dit kan zijn het betalen in meerdere termijnen waardoor een aanslag (schuld) dus lang 
open staat.   
Daarnaast betalen veel mensen hun aanslag in 10 termijnen, mrt – dec, dus er staat relatief lang 
een bedrag (schuld) open. Beiden zorgen er dan ook voor dat als mensen zich melden er vaak nog 
een bedrag openstaat bij GBLT. 
Als mensen betalingsproblemen krijgen dan staat GBLT waarschijnlijk niet boven aan de lijst om 
als eerste te betalen, dan kiezen de mensen meestal eerst voor het betalen van de huur, gas, 
water en licht. 
 
 

Portefeuillehouder Michiel van Willigen 

Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen 

Beantwoord door Huub Lubbers 

Telefoon  

Email T : 038-4983291  
@: HGJ.Lubbers@zwolle.nl 
 
 

 

Extra gebruik bijzondere bijstand 
 

Gesteld door fractie D66 

Heeft betrekking op Begroting 2024 / structurele begrotingsvoorstellen 

(Web)pagina nummer 10 

Doelnummer 2.1.3.  

Vraag Op basis waarvan schat de gemeente in dat er een toename zal plaatsvinden van 750 mensen 
die extra gebruik gaan maken van de bijzondere bijstand? 

Antwoord We hebben op basis van het aanwezige cijfermateriaal en ervaring een inschatting gemaakt dat er 
750 extra aanvragen zouden zijn welke gemiddeld € 850 bedragen. 
De toename in huishoudens door ophoging van de grens naar 130% bedraagt 3000. We 
verwachten ongeveer 25% extra aanvragen. Voor de huishoudens op bijstandsniveau is het 
aanvraagpercentage achterin de 30.  

Omdat het een schatting betreft zullen wij de ontwikkelingen op de voet volgen en middels de 
gebruikelijke jaarcyclus rapporteren. 
 
 

Portefeuillehouder Michiel van Willigen 

Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen 

Beantwoord door Eva Molendijk /Huub Lubbers 

Telefoon +31384982824 

Email e.molendijk@zwolle.nl 

 

Instrumenten (her)inrichtingen openbare ruimte 
 

mailto:HGJ.Lubbers@zwolle.nl
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Gesteld door fractie D66 

Heeft betrekking op Begroting 2024 / structurele begrotingsvoorstellen 

(Web)pagina nummer 10 

Doelnummer 20 (doel 7.1.3 en 1.2.3) 

Vraag De inrichting van de omgeving moet ruimte geven om te bewegen. Hier houdt de gemeente 
Zwolle al rekening mee met het (her)inrichtingen van de openbare ruimte. Welke instrumenten 
gebruikt u daartoe? 

Antwoord Op dit moment wordt gewerkt aan het richtinggevende instrument, zijnde het BOSS-beleid gericht 
op bewegen, ontmoeten, spelen en sporten (oplevering voorjaar 2024). Door deze integrale 
samenwerking stemmen wij het lopende werk al meer en beter met elkaar af. Met het vaststellen 
van de benodigde kaders binnen het BOSS-beleid creëren we een effectief instrument op basis 
waarvan we kunnen sturen. 
 

Portefeuillehouder Michiel van Willigen 
Arjan Spaans 

Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen 

Beantwoord door A.H. van Voorst en A. Tuinman 

Telefoon 06-22385125 

Email a.van.voorst@zwolle.nl 

 

Wet Inburgering  
 

Gesteld door fractie D66 

Heeft betrekking op Begroting 2024 / toelichting incidentele bestedingsvoorstellen 

(Web)pagina nummer 12 

Doelnummer 1.1.3 

Vraag In het kader van de wet Inburgering heeft onze fractie de volgende vragen: 
- Hoeveel statushouders hebben in Zwolle op dit moment een PIP-plan? 
- Hoeveel mensen volgen de Z-route? Hoeveel mensen volgen de B1-route? En hoeveel 

mensen volgen de onderwijsroute?  
- Hoeveel mensen uit de ROL locatie zijn begeleid naar werk?  
- Voert de gemeente controle uit op de kwaliteit van de taalaanbieders? 

Antwoord Op basis van de beschikbare data kunnen wij deze vragen als volgt beantwoorden: 
-  aantal statushouders in Zwolle met een PIP is 352 
-  aantal statushouders voor de Z-route is 55 
- aantal statushouders voor de B1-route is 136 
- aantal statushouders voor de onderwijsroute is 47  
- van de 352 statushouders met PIP betreft 79 gezins- en overige migranten, zij zijn zelf 
verantwoordelijk voor hun taalonderwijs. Van de overige 35 statushouders dient de leerroute nog 
te worden vastgesteld.    
- Hoeveel mensen uit de ROL locatie zijn begeleid naar werk? Hierover zijn nog geen data 
bekend.  
- Alle taalaanbieders moeten voldoen aan het keurmerk Blik op Werk, dat is een vereiste om 
taalonderwijs aan te kunnen bieden aan statushouders. Daarnaast heeft gemeente Zwolle in haar 
contractering met taalaanbieders een programma van eisen opgenomen, waarin ook 
kwaliteitscriteria zijn opgenomen. Door middel van periodieke accountgesprekken met de 
taalaanbieders wordt vinger aan de pols gehouden over de kwaliteit van het taalaanbod. Uiteraard 
nemen wij hier eventuele signalen vanuit de uitvoering in mee. 

Portefeuillehouder Dorrit de Jong 

Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen 

Beantwoord door Thijs-Jan v.d. Veen (woensdag) 

Telefoon +31384982496 

Email tj.van.der.veen@zwolle.nl 

 

Inzet middelen voor cultuur 
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Gesteld door fractie D66 

Heeft betrekking op Begroting 2024 

(Web)pagina nummer 2 + 32 

Doelnummer  

Vraag Op deze pagina is sprake van een integraal voorstel voor de inzet van de middelen voor cultuur de 
komende jaren. Tegelijk is verderop te lezen op p. 32 dat bijv: L/NK en het Hoogkoor 
Academiehuis activiteiten uitvoeren in 2024.  
VRAAG: waar is te zien vanuit welke middelen zij dit doen totdat er een integraal voorstel ligt?  

Antwoord De middelen voor Link en Academiehuis/Kunst in het Hoogkoor worden in huidige 
kunstenplanperiode (2021-2024) gefinancierd vanuit de extra middelen die voor cultuur zijn 
vrijgemaakt in het coalitieakkoord. Het Academiehuis vanuit de middelen voor de 
Basisinfrastructuur, LINK vanuit budget “Ruimte om te presenteren en maken”. Vanaf 2025 gaat 
een nieuwe kunstenplanperiode in, voor de periode vanaf 2025 wordt voor de verdeling van de 
middelen een integrale afweging gemaakt. 

Portefeuillehouder Monique Schuttenbeld 

Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen 

Beantwoord door Marga Wobma 

Telefoon 06 12652632 

Email m.wobma@zwolle.nl 

 

Opstellen nota grondbeleid (en vastgoed) 
 

Gesteld door fractie D66 

Heeft betrekking op Begroting 2024 

(Web)pagina nummer 3 + 39 + 53 

Doelnummer Algemeen / paragraaf grondbeleid (blz. 141) 

Vraag De jaarlijkse voeding van de SIA vanuit het MPV resultaat gaat omhoog naar 75% (dat is nu 
50%). Dat wordt gedaan om het investeringsvermogen zo groot mogelijk te houden. Het legt 
daarmee ook relatie tussen winsten uit grond en vastgoed met toekomstige ontwikkelingen; 
bijvoorbeeld hoe verhouden de ambities zich tot beschikbaarheid van locaties. Op dit moment 
hanteren we ‘passend grondbeleid’ (p. 39) waarbij we situationeel handelen. We kijken per situatie 
wat we nodig denken te hebben. Maar de SIA gaat over de strategische lange termijn, waarvoor 
op dit moment er geen kaderstellende nota bestaat. (dat zelfde gaat op voor vastgoed (p. 53)). 
VRAAG: Is er vanuit het voorstel om 75% vanuit MPV naar SIA af te dragen ook nagedacht over 
het opstellen van een nota grondbeleid (en vastgoed), die onderleggers biedt voor hoe te 
handelen bij ontwikkelingen die de lange termijn strategie versterken? 

Antwoord De verhoging van de afdracht van het MPV resultaat naar de SIA voor 75% staat los van het 
opstellen van een nota grondbeleid.  
Onderaan bladzijde 141 van de begroting 2024 (paragraaf grondbeleid) is aangegeven dat de rol 
en positionering van het Zwolse grondbeleid in het vierde kwartaal van 2023 nader wordt 
onderzocht. Ook de operationele uitvoering van het grondbeleid maakt daar onderdeel van uit. De 
uitkomsten van dit onderzoek worden begin 2024 verwerkt in de beleidskaders voor het 
grondbeleid. 
 

Portefeuillehouder Monique Schuttenbeld 
Paul Guldemond 

Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen 

Beantwoord door Jan van Dijk 

Telefoon 038-4982664 

Email j.van.dijk@zwolle.nl 

 

Strategisch grondbezit 
 

Gesteld door fractie D66 

Heeft betrekking op Begroting 2024 
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(Web)pagina nummer 142 

Doelnummer  

Vraag Te lezen valt dat Zwolle 10 hectare grond bezit met een stellig voornemen, de overige 539 is 
strategisch grondbezit. Is inzichtelijk te maken waar welk soort grond zich bevindt en wat de 
huidige bestemmingen zijn van deze gronden? 

Antwoord In de jaarlijkse toelichting op het MPV wordt verslag gedaan van de aanwezige voorraad gronden, 
mutatie en waardering.  Tweejaarlijks (komende MPV) laten we deze voorraad gronden taxeren. 
Daarmee is inzichtelĳk waar welke grond zich bevindt en wat de huidige bestemming is. 

Portefeuillehouder Monique Schuttenbeld 
 

Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen 

Beantwoord door Christiaan van Steenwijk 

Telefoon 0614393717 

Email c.van.steenwijk@zwolle.nl 

 

Transitiegereedheid economie gemeente Zwolle 
 

Gesteld door fractie D66 

Heeft betrekking op Begroting 2024 

(Web)pagina nummer 10, structurele bestedingsvoorstellen 

Doelnummer 5.1.1 duurzame economische ontwikkeling 

Vraag Rabobank onderzoek laat zien dat het economisch ecosysteem van de Regio Zwolle gemiddeld 
laag scoort op aspecten als Kennis & Innovatie, Clustervorming en Leiderschap. Daarmee is de 
transitiegereedheid van onze regio laag.  
VRAAG: Wat valt er te zeggen over de transitiegereedheid van de economie in de gemeente 
Zwolle? 

Antwoord Het college herkent het door Volt genoemde onderzoek van de RABO. Dit onderzoek laat zien dat 
het verandervermogen van het bedrijfsleven in Regio Zwolle moet worden versterkt 
 
Om de transitiegereedheid in Zwolle te bevorderen zet het college in op, in aansluiting op het 
economisch perspectief, de 5 genoemde lijnen in de begroting.   
 

 Arbeidsmarkt 
 Fysieke Infrastructuur 
 Ondernemersdienstverlening 
 Nieuwe Kennis 
 Duurzaam en circulair ondernemen 

 
In de begrotingstekst zijn deze lijnen verder uitgewerkt. 
 
Daarnaast is dit is voor het college aanleiding geweest om in het kader van de Regiodeal deze 
uitdaging op te pakken. In de actielijn economie en arbeidsmarkt die deel uitmaakt van de 
aanvraag Regiodeal heeft dit een plek gekregen in de doorontwikkeling van onze 
ondernemersdienstverlening.  Zie onderstaande passage uit de propositie: 
 
De regio groeit, daarmee is meer economische groei nodig om de brede welvaart vast te houden 
en te doen toenemen. De beschikbare arbeid en de arbeidsproductiviteit bepalen samen de 
omvang van de economie. 
De regionale arbeidsmarkt in Regio Zwolle wordt gekenmerkt als zeer krap en de 
arbeidsproductiviteit in de regio ligt structureel onder het Nederlandse gemiddelde. Dit is van 
invloed op de groeipotentie van de bedrijven in de regio. 77% geeft aan dat het tekort aan 
personeel invloed heeft op de huidige bedrijfsvoering, 85% ziet het als obstakel voor toekomstige 
groei en doorontwikkeling van het bedrijf. 
Om de brede welvaart in Nederland te behouden en voor de toekomst veilig te stellen, moet het 
bedrijfsleven tegelijkertijd werken aan slimme oplossingen voor de grote transities op het gebied 
van klimaat, energie, digitalisering en inclusiviteit. Innoveren vraagt om verandervermogen, van 
bedrijven en van mensen. Hierin schuilt de tweede uitdaging voor de regio. Uit onderzoek blijkt dat 
kleine bedrijven over minder verandervermogen beschikken dan grotere bedrijven. 55% van de 
microbedrijven in Nederland (<10 werknemers) is onvoldoende in staat om mee te kunnen in de 
benodigde transities.15 78% van de bedrijven in Regio Zwolle valt in de categorie microbedrijf. 
Bovendien is 65% van de bedrijven met meer dan twee werknemers een familiebedrijf. Zij scoren 
over het algemeen goed op maatschappelijke betrokkenheid en continuïteit, maar zijn minder 
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gericht op innovatie en ontberen voldoende verandervermogen om een antwoord te kunnen geven 
op de gestapelde transities (lage transitiescore ten opzichte van andere regio’s). Dit vraagt om 
toekomstgerichte innovatiestimulering. Daarbij komt dat de beroepsbevolking in de regio 
overwegend middelbaar opgeleid is (maximaal mbo3). Hierdoor vervullen werkenden in de regio 
vaker banen die kwetsbaar zijn voor verandering als gevolg van innovatie en komen zij minder snel 
in aanraking met LLO-trajecten, wat het lastiger maakt om door te stromen naar andere banen. 
De opgaven op het gebied van werk en ondernemen, vragen om een aantrekkelijk 
vestigingsklimaat. Om nieuwe bedrijvigheid aan te trekken, maar ook om talent voor de regio te 
behouden en aan te trekken 
 
 
 
 

Portefeuillehouder Paul Guldemond 

Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen 

Beantwoord door Auke Oosterhoff 

Telefoon 038-4985127 

Email A.Oosterhoff@zwolle.nl 
 

 

Nooterhof locatie NME  
 

Gesteld door fractie D66 

Heeft betrekking op Begroting 2024 

(Web)pagina nummer 46 + 60 

Doelnummer Doel 6.4.2 Stedelijke hoofdgroenstructuur, landschap en biodiversiteit 
Doel 7.3.3 Vitaliteit en gezondheid 

Vraag Te lezen valt dat voor het vergroten van de natuurbeleving middels Natuur- en Milieueducatie 
(NME) en de inrichting van gebieden er regelmatig overleg is met NMO en aansluiting is bij hun 
programma’s. Het belang van NME wordt nadrukkelijk onderschreven op met name p. 60 met 
verwijzing naar de nota 'Zwolle gaat voor groene (blauw)vingers'. In die nota (uit september 2021) 
wordt ook gesproken over de positie van de Nooterhof. In deze begroting komt de Nooterhof niet 
voor. 
VRAAG: In hoeverre is de Nooterhof als locatie in beeld voor NME gebonden activiteiten of als 
centrale locatie voor NME? 

Antwoord Vanuit NME Zwolle is de Nooterhof helder in beeld. Stichting Nooterhof ontvangt subsidie conform 
het besluit uit 2021, welke wordt gebruikt voor de exploitatie en activiteiten op Park de Nooterhof. 
Sinds de heropening worden op deze locatie weer volop activiteiten met een natuur- en 
milieueducatief karakter georganiseerd. NME Zwolle verwijst naar de Stichting en locatie door 
indien van toepassing bij vragen over natuureducatie vanuit scholen en andere partijen uit de stad, 
daarnaast spreken we elkaar met regelmaat om op de hoogte te blijven van elkaars 
werkzaamheden en in ons overleg over een gezamenlijke aanpak op het gebied van NME met de 
zes wijklocaties voor NME is de Nooterhof vanzelfsprekend vertegenwoordigd (de overige locaties 
zijn: de Schellerhoeve, de Klooienberg, de Eemhoeve, kinderboerderij de Wezenlanden, park de 
Stadshoeve). 
 

Portefeuillehouder Monique Schuttenbeld 

Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen 

Beantwoord door Anouk Kruizinga, Sonja van der Sar 

Telefoon 0615512587 

Email a.kruizinga@zwolle.nl 

 

Thuisondersteuning 
 

Gesteld door fractie D66 

Heeft betrekking op Beslisnota Berap 2023-2 

(Web)pagina nummer 4 
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Doelnummer 2.1.3 

Vraag Er is een voordeel ontstaan op thuisondersteuning.  
- Wat zijn de negatieve gevolgen hiervan? Zijn er mensen bijvoorbeeld inwoners niet 

geholpen of is de wachtlijst (verder) toegenomen? 
- Hoeveel mensen staan er nu op de wachtlijst? 

Antwoord Er zijn minder huishoudelijke hulpen beschikbaar. Hierdoor bestaat de wachtlijst voor inwoners die 
in aanmerking komen voor huishoudelijke ondersteuning. De wachtlijst fluctueert. Met een plan van 
aanpak is de wachtlijst teruggedrongen, maar dit blijkt onvoldoende. Zo zetten we 
overbruggingszorg in, waarbij gemiddeld twee uur ondersteuning per twee weken wordt geboden. 
In het voorjaar stonden er 30 inwoners op de wachtlijst. Na de zomer staan er 150 inwoners op de 
wachtlijst. 

Portefeuillehouder Dorrit de Jong 

Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen 

Beantwoord door Foske Toonstra / Suzanne Bruns (woensdag) 

Telefoon +31384982433 / +31384984057 

Email f.toonstra@zwolle.nl / s.bruns@zwolle.nl  
 

 

Energiedoelen 
 

Gesteld door fractie D66 

Heeft betrekking op Energiemonitor 2023 

(Web)pagina nummer 10 

Doelnummer  

Vraag Er wordt aangegeven dat er projecten in de pijplijn zitten.  
- Kan worden beschreven welke projecten dat zijn (beschrijving project en verwacht jaartal 

van realisatie)? 
- Wanneer wordt verwacht dat deze definitief worden en wat de resultaten zijn?  
- Zijn er nog nog andere (zachte) plannen in 2024 en 2025 die moeten bijdragen om het 

doel van 2025 te behalen? 
- Hoeveel energiebesparing en opwek van duurzame energie wordt opgewekt met 

projecten die nu in de pijplijn zitten? 
Hoe realistisch acht het college het dat de doelen gehaald gaan worden? 

Antwoord Om de gemeentelijke RES doelstelling in 2030 te realiseren, zitten er verschillende projecten in de 
pijplijn. Een van deze projecten is Tolhuislanden, een mix van zon en wind (aanvraag ingediend). 
Daarnaast zijn er verschillende initiatieven in beeld, waarvan nog onduidelijk is of deze kunnen 
doorgaan en zo ja, wanneer. De potentie om het aandeel zon op dak en/of in combi met andere 
functies (meervoudig ruimtegebruik zoals zonnecarports etc.) meer en sneller te gaan benutten, 
wordt nog belangrijker.  De inmiddels al jaren durende netcongestie op invoeding belemmert een 
versnelde uitrol. Het overige deel uit de pijplijn is vooralsnog vertrouwelijk en zal per initiatief (deel 
zal afvallen, deel gaat door richting formele procedure) worden opgepakt. We verwachten ons RES 
bod in 2030 gestand te kunnen doen.  
Wat betreft energiebesparing: hier blijven we volop op inzetten. 
 

Portefeuillehouder Arjan Spaans 

Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen 

Beantwoord door Irmgard Ruberg 

Telefoon 0031384982307 

Email ijm.ruberg@zwolle.nl 
 

 

Energietransitie-begroting  
 

Gesteld door fractie D66 

Heeft betrekking op Begroting 2024 

(Web)pagina nummer  

mailto:f.toonstra@zwolle.nl
mailto:s.bruns@zwolle.nl
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Doelnummer Doel 6.4.1 Energieneutraal Zwolle 

Vraag Waarom wordt er 1.000.000 toegevoegd aan de reserves in plaats van dit budget op binnen de 
Energietransitie-begroting een andere bestemming te geven?  

Antwoord Deze 1 mln. wórdt ingezet binnen de energietransitie-begroting. De technische weg om dit 
administratief te verwerken loopt via een storting in de reserves. De meest simpele uitleg is als 
volgt: Bij de begroting worden bestedingsaanvragen gehonoreerd van € 300.000 voor 
”netcongestie-Smart Energy Hubs”, € 200.000 “netcongestie-verzwaren net” en € 500.000 “inzet 
gereserveerde middelen coalitieakkoord energiearmoede 2024”. Deze 1 mln. wordt in de reserve 
NogUitTeVoerenWerken gestort om deze activiteiten te dekken.  
 

Portefeuillehouder Paul Guldemond 
Arjan Spaans 

Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen 

Beantwoord door Irmgard Ruberg 

Telefoon ijm.ruberg@zwolle.nl 

Email 0384982307 

 

Lange-termijn programmering energietransitie  
 

Gesteld door fractie D66 

Heeft betrekking op Begroting 2024 

(Web)pagina nummer  

Doelnummer Doel 6.4.1 Energieneutraal Zwolle 

Vraag We zien in de begroting voor 2024 een beperkt budget in de structurele begroting. Financiën voor 
de energietransitie zijn grotendeels gebaseerd op incidentele middelen vanuit het Rijk. Wat voor 
invloed heeft het ontbreken van structurele financiën voor de energietransitie op de lange-termijn 
projecten en doelstellingen? Op wat voor manier heeft dit invloed op de lange-termijn 
programmering van beleid?  

Antwoord We werken toe naar een meer programmatische aanpak voor de energietransitie, mede naar 
aanleiding van het recente onderzoek van AEF. Bij een programmatische aanpak hoort een meer 
langjarige structurele financiering. De incidentele middelen van het rijk zijn zeker voor de komende 
jaren. Daarnaast werken we toe naar een voorstel voor de perspectiefnota van 2025 voor meer 
langjarige financiering vanuit de gemeente voor de energietransitie. 
 

Portefeuillehouder Paul Guldemond 
Arjan Spaans 

Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen 

Beantwoord door Menno ten Heggeler 

Telefoon 06-10824296 

Email m.tenheggeler@zwolle.nl 

 

Stimuleren duurzame werklocaties  
Gesteld door fractie D66 

Heeft betrekking op Vervolgbesteding SPUK-middelen ambtelijke kosten klimaatakkoord 2024 - 2025 

(Web)pagina nummer 3/5 

Doelnummer  

Vraag We lezen: “Voor het realiseren van duurzame werklocaties stimuleren we bedrijven en 
maatschappelijke organisaties om energie te besparen of zon op dak te realiseren”. Kan worden 
toegelicht welke acties hieruit volgen? Hoe wordt gestimuleerd dat werklocaties duurzamer 
worden?  

Antwoord Er wordt gewerkt aan toekomstbestendige bedrijventerreinen in Zwolle. Dit richt zich op de 
bedrijventerreinen Hessenpoort, Marslanden, Voorst en Oosterenk, Vrolijkheid en Berkum. Onder 
de paraplu van toekomstbestendige bedrijventerreinen vallen meerdere acties die zich richten op 
het verduurzamen van de werklocaties en stimuleren energietransitie van bedrijven en instellingen. 
Te  noemen zijn: 
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- In 2024 hebben we een operationeel energieloket. Het energieloket is een loket voor 
informatie en de ingang naar ervaren energie adviseurs die bedrijven en instellingen 
kunnen adviseren over verduurzamingsmaatregelen. 

- Stimulering Smart Energy Hubs. Verdere uitrol op andere bedrijventerreinen n.a.v. uitrol 
Hessenpoort 

- Meerjaren Verduurzamingsplannen (MJVP’s). De gemeente Zwolle ondersteunt bedrijven 
in de energietransitie. Bedrijven kunnen een Meerjarig Verduurzaming Plan (MJVP) 
opstellen. In een opgesteld MJVP krijgt een bedrijf inzicht in de huidige situatie qua 
energieverbruik van het gebouw, de processen en installaties en het wagenpark. Daarbij 
worden op de ambities van de onderneming vertaald. Op Marslanden is hiervoor het 
Energie en Klimaat Collectief (EKCM) actief. Doel is om dit ook op de andere 
bedrijventerreinen uit te rollen.  

- Logistiek laadinfrastructuur. In samenwerking met de provincie Overijssel en Gelderland 
onderzoeken we de logistieke laadinfrastructuur op alle bedrijventerreinen, om zo 
inzichtelijk te krijgen wat de toekomstige elektrische laadbehoefte zal zijn en in hoeverre 
versterkingen op het net aangebracht dienen te worden. Op Marslanden is sinds kort een 
gebiedsregisseur actief die ingehuurd is om tot realisatie te komen van een logistiek 
laadinfraplein.  

- Klimaat- en energiekansen Voorst. Op bedrijventerrein Voorst is adviesbureau TAUW 
bezig met het uitwerken van 3 concrete businesscases voor bedrijven waarin gezocht 
wordt naar koppelkansen op het gebied van energietransitie, klimaatadaptatie en 
circulaire economie.  

- We werken samen met de omgevingsdienst zodat er op een goede manier toezicht en 
handhaving mogelijk is op bedrijven en instellingen die verplicht zijn om 
energiebesparende maatregelen te nemen. 

 
 
 
 

Portefeuillehouder Paul Guldemond 

Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen 

Beantwoord door Peter de Jong 

Telefoon 0610758978 

Email p.dejong3@zwolle.nl 

 

Stimuleren toevoeging groen in bestaande wijken 
 

Gesteld door fractie D66 

Heeft betrekking op Begroting 2024 

(Web)pagina nummer  

Doelnummer Doel 7.1.2 Water-, groen- en recreatiestructuur 

Vraag Het college heeft de ambitie om bomen toe te voegen tbv hittestress, biodiversiteit en andere 
doelen. Bij nieuwe gebiedsontwikkelingen is hier al veel aandacht voor. Hoe wordt gestimuleerd 
dat in bestaande wijken en gebieden, waar geen gebiedsontwikkelingen plaatsvinden, groen wordt 
toegevoegd? 

Antwoord Momenteel zijn we (als onderdeel van het groen- en recreatiebeleid) aan het onderzoeken hoe 
groen kan worden toegevoegd waar dit (ook in bestaande situaties) nodig is en hoe dit te 
financieren. 

Portefeuillehouder Monique Schuttenbeld 
 

Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen 

Beantwoord door Annemieke Feijen 

Telefoon 0384984441 

Email a.feijen@zwolle.nl 

 

Stimuleren gezondheid 
 

Gesteld door fractie D66 
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Heeft betrekking op Begroting 2024 

(Web)pagina nummer  

Doelnummer Doel 1.1.2 Vitaal en gezond 

Vraag Er lopen veel verschillende projecten die gezondheid stimuleren.  
- Hoe wordt de integraliteit tussen deze projecten bewaard?  
- Welke rol neemt de gemeente om te voorkomen dat er overlap ontstaat tussen de 

projecten?  
- Hoe ziet de gemeente toe op duurzame gedragsverandering?  

Antwoord De gekozen projecten komen voort uit het uitvoeringsplan Gezondheid 2022-2026. Projecten 
wordt getoetst aan het beleid en de keuze voor projecten komen overeen met de doelen die in dit 
beleid zijn gesteld. Op deze manier vormen de projecten een integraal aanbod aan activiteiten. De 
gemeente heeft hierin de rol van facilitator en coördinator waardoor overlap wordt voorkomen. 
Door nauwe samenwerking met partners in de stad zijn we scherp op overlap en dubbelingen. 
Gedragsverandering is een lang proces, waarin de gemeente een positieve benadering neemt. 
We monitoren dus niet direct gedragsverandering individueel, maar op de lange termijn wel via 
data van bijvoorbeeld de gezondheidsmonitoren van de GGD, op buurt en wijk niveau en 
BuurtvoortBuurt. 

Portefeuillehouder Michiel van Willigen 
 

Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen 

Beantwoord door Anouk Ganseij/Tom Duteweert 

Telefoon 038 498 2898 

Email a.ganseij@zwolle.nl of t.duteweert@zwolle.nl 

 

Groen en beweegmogelijkheden in bestaande wijken 
 

Gesteld door fractie D66 

Heeft betrekking op Begroting 2024 

(Web)pagina nummer  

Doelnummer Doel 1.1.2  en 7.3.3 Vitaal en gezond  

Vraag We lezen: “Wij willen de openbare ruimte aantrekkelijker maken om te bewegen. Daarom zorgen 
we voor beweegplekken in de wijken. Meer hierover staat in het nieuwe Bewegen, Ontmoeten, 
Spelen en Sportbeleid”. Dit BOSS-beleid is er nog niet.  
Op de gemeente op dit moment ervoor dat de openbare ruimte aantrekkelijker wordt om te 
bewegen?  
Hoe wordt in bestaande wijken zonder gebiedsontwikkelingen groen en beweegmogelijkheden 
toegevoegd?  

Antwoord Het op te leveren BOSS-beleid (voorjaar 2024) biedt juist inzichten om in de hele stad BOSS 
(bewegen, ontmoeten, spelen en sporten) te stimuleren en beweegroutes op te stellen. Dit beleid 
levert daartoe de juiste kaders en gaat ook gepaard met een uitvoeringsplan waarbij ieder 
stadsdeel op gezette tijd herzien wordt (wat heeft deze buurt nu nodig?). Ook de bestaande stad 
is hierin dus meegenomen. 

Portefeuillehouder Michiel van Willigen 
Arjan Spaans 

Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen 

Beantwoord door A. Tuinman en A.H. van Voorst 

Telefoon 06-22385125 

Email a.van.voorst@zwolle.nl 

 

Uitgaven beheer sportaccommodaties en voorzieningen 
 

Gesteld door fractie D66 

Heeft betrekking op Begroting 2024 

(Web)pagina nummer  

Doelnummer Doel 1.1.2 Vitaal en gezond 

mailto:a.ganseij@zwolle.nl


Najaarsmoment 2023 - Technische vragen 13 van 14 
 

 

Vraag Hoeveel wordt er jaarlijks uitgegeven aan beheer van sportaccommodaties en voorzieningen? 
Hoeveel sportaccommodaties zijn er in de gemeente en hoeveel daarvan zijn in gemeentelijk 
beheer? 

Antwoord Het is van belang om de vraag goed af te bakenen. De schoolsportaccommodaties zijn in deze 
buiten beschouwing gebleven.  
 
De jaarlijkse kosten voor het onderhoud aan de buitensportaccommodaties (22) en het 
openluchtbad fluctueert. In 2024 gaat het om € 345.000. 
Zwembad Vrolijkheid (Ossenkamp 7): Begrote kosten voor 2024 zijn € 1,2 miljoen. Dat is exclusief 
energie. WRZV hallen (Grote Voort 4): begrote kosten ca. € 550.000.  
 
Beheerkosten ten aanzien van de groenvoorziening en kunstgras sportvelden zijn circa 1,3 miljoen 
per jaar.  
 
NB: We hebben assetmanagement  op beheer nog niet doorgevoerd, waardoor de exacte 
beheerkosten per jaar nog een nadere uitwerking cq onderzoek vraagt. 
We leveren met bovenstaande de getallen zoals deze op dit moment her en der verwerkt zijn in de 
begroting. 
 
 
 

Portefeuillehouder Michiel van Willigen / Monique Schuttenbeld / Arjan Spaans 

Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen 

Beantwoord door Astrid van Voorst / Mark van Rotterdam en Anton Tuinman 

Telefoon 06 11585576 

Email ab.tuinman@zwolle.nl  
 

 

Bewegingsonderwijs op basisscholen 
 

Gesteld door fractie D66 

Heeft betrekking op Begroting 2024 

(Web)pagina nummer  

Doelnummer Doel 1.1.2 Vitaal en gezond 

Vraag Bewegen onder jongeren wordt gestimuleerd middels verschillende projecten. Tegelijkertijd is er 
sprake van een daling in beweeguren die kinderen op basisscholen hebben. Hoeveel basisscholen 
voldoen aan de norm van 2 uur bewegingsonderwijs per week (gegeven door een bevoegd LO-
docent)? Welke rol wordt hierin worden gespeeld door buurtsportcoaches?  

Antwoord Op dit moment worden op 47 van de 54 basisscholen lesgegeven door een vakdocent van 
SportServiceZwolle. Dit wordt gefinancierd door het Onderwijs (niet door de gemeente). 
Daarnaast is bekend dat op minimaal 3 andere scholen ook een vakdocent lo de gymlessen 
verzorgt. In een enkel geval is afstand tot de gym voorziening een  belemmerende factor.  
Door de aanwezigheid van de vakdocent van SSZ, kan er snel geschakeld worden naar 
buitenschoolse sportactiviteiten op of in de nabijheid van de school. Hierin speelt de 
buurtsportcoach een belangrijke rol.  
 
 

Portefeuillehouder Michiel van Willigen 

Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen 

Beantwoord door Anton Tuinman 

Telefoon 06 11585576 

Email ab.tuinman@zwolle.nl  

 

Voldoen schoolgebouwen aan niveau duurzaamheid 
 

Gesteld door fractie D66 
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Heeft betrekking op Begroting 2024 

(Web)pagina nummer 24 

Doelnummer 1.1.3 

Vraag Zwolle heeft 98 schoolgebouwen. Hoeveel van deze gebouwen voldoen op dit moment aan het 
uiterlijk 2040 gewenste niveau van duurzaamheid? 
En voor hoeveel van deze gebouwen is dit met een beperkte investering binnen bereik? 
Is in de schoolgebouwen het binnenklimaat (warm/ koud/ luchtkwaliteit) van voldoende niveau om 
goede schoolprestaties niet in de weg te staan? 

Antwoord Het is niet bekend hoeveel schoolgebouwen op dit moment voldoen aan het door de gemeente 
gewenste niveau van duurzaamheid. Hiervan zijn op dit moment geen harde cijfers van bekend. 
Schoolbesturen hebben ook geen verplichting om voor schoolgebouwen een energielabel op te 
stellen. De gemeente heeft daarom met de schoolbesturen het initiatief genomen om voor 
schoolgebouwen die ouder zijn dan 20 jaar, en de komende 15-20 jaar niet in aanmerking komen 
voor vervangende nieuwbouw, een energiescan op te stellen. Deze energiescan maakt onderdeel 
uit van de routekaart verduurzaming die op dit moment verder wordt uitgewerkt. Voor deze 
routekaart worden middelen meegenomen in het komende IHP 2024-2027. De hoogte van deze 
middelen zijn op dit moment nog niet bekend. Het IHP zal naar verwachting in het eerste kwartaal 
van 2024 vastgesteld kunnen worden door de gemeenteraad. Onderdeel van deze routekaart is 
het in beeld brengen en waar nodig verbeteren van de bestaande ventilatiekwaliteit.  

Portefeuillehouder Dorrit de Jong 
Michiel van Willigen 

Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen 

Beantwoord door Johan Dikkema 

Telefoon  

Email j.dikkema@zwolle.nl 

 

Kunstgrasvelden 
 

Gesteld door fractie D66 

Heeft betrekking op Begroting 2024 

(Web)pagina nummer 10 

Doelnummer 1.1.2 

Vraag Er wordt gekozen voor een andere infill van kunstgrasvelden. Milieuregels stellen nieuwe eisen 
aan de infill van kunstgrasvelden. Over 8 jaar moet dit zijn afgerond. De afschrijvingstermijn van 
een kunstgrasveld is 10 jaar.  
Heeft deze wijziging van de regels invloed op Zwolse kunstgrasvelden? 
Zullen velden moeten vervroegd moeten worden afgeschreven? 
Welke kosten zullen hiervoor op welke termijn gemaakt moeten worden? 

Antwoord Het klopt dat vanaf 2030 geen nieuwe velden met plastic houdende infill meer aangelegd mogen 
worden.  
De huidig aangelegde velden met plastic houdende infill worden bij vervanging uit gefaseerd. en dit 
mag nog tot na 2030.  Daarnaast nemen we alle maatregelen om aan de huidige eisen te voldoen 
om het milieu niet te belasten 
 
 

Portefeuillehouder Michiel van Willigen 

Contact gegevens ambtenaar bij vervolgvragen 

Beantwoord door Anton Tuinman  

Telefoon 06 11585576 

Email ab.tuinman@zwolle.nl  
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